
1 

ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA 
DEL PLE DE L’AJUNTAMENT 
DE 4 DE JULIOL DE 2005 

Lloc de la reunió:  Bunyola, Sala d’Actes de la Casa Consistorial 
Data:  4 de juliol de 2005 
Hora de començament:  20:00 hores 
Hora d’acabament:  22:05 hores 
President:  Maria Cabot Payeras 
Membres presents:  Miquel Mateu Roig 

Francisco Sastre Vera 
Ruben de Enrique Llull 
Cristina Munar Prats 
Gabriel Batle Quetglas 
Pedro Martorell Pascual 
José Ibáñez Sánchez 
Miquel Negre Cabot 
Pere Joan Sabater Gamundí 
Sebastià Mateu Balle 
Bartomeu Togores Solivellas 
Guillem Riera Colom 

Caràcter de la sessió:  Ordinari 
Convocatòria:  Primera 
Secretari:  Maria del Mar Gual Bigas 

1.  APROVACIÓ,  SI  S’ESCAU,  DE  LES  ACTES  DE  LES  SESSIONS 
ORDINÀRIA DE 9 DE MAIG DE 2005 I EXTRAORDINÀRIA DE 21 DE MARÇ 
DE 2005. 

Acta de la sessió ordinària de 9 de maig de 2005. 

Es sotmet a votació l’acta de la sessió ordinària de 9 de maig de 2005 i s’obté 
el següent resultat: 

Vots a favor: 8, de la Sra. Batlessa, i Srs. Ibáñez i Martorell (EI), Srs. Sabater i 
Negre (PSIBPSOE), Srs. Mateu Balle i Togores (PSM) i del Sr. Riera (UM). 
Vots en contra: 4, dels Srs. Mateu Roig, Sastre, Munar i Batle (PP). 
Abstencions: cap. 

Per tant, l’acta es aprovada. 

El Sr. de Enrique s’incorpora a la sessió, essent les 20:05 hores. 

Acta de la sessió extraordinària de 21 de març de 2005
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El Sr. Mateu Roig comenta que al plenari de dia 9 de maig no es va aprovar 
aquesta acta i no entén perquè es torna a dur a aprovació. 

La Sra. Batlessa  li  contesta que es  torna a dur sense  les modificacions, és a 
dir, així com la va redactar el Secretari inicialment. 

El  Sr.  Mateu  Roig  demana  que  s’afegeixin  les  rectificacions  que  foren 
proposades pel seu grup en el plenari de dia 9 de maig de 2005. 

La Sra. Batlessa respon al Sr. Mateu Roig que només es debatrà l’acta inicial ja 
que l’acta amb modificacions no fou aprovada al plenari anterior. 

El Sr. Mateu Roig  afirma que  no es  tracta  de debatre  sinó  que  constin  unes 
intervencions i fets que varen passar. I que a l’acta de dia 9 de maig de 2005 
queda  constància  que  realment  les  intervencions, que  ell  demana a  l’acta,  hi 
varen ésser. Es remet a la pàgina 3 de la citada acta on el Sr. Secretari diu que 
“li consta”, per tant, la intervenció hi va ésser i demana que a l’acta de dia 21 de 
març de 2005 hi consti aquesta intervenció que està comprovat que hi va ésser. 
També demana que consti  la intervenció on demanava que s’escoltés la cinta 
no només pels regidors del PP sinó tots perquè fos el plenari el que aclarís el 
que havia passat i el Sr. Secretari diu que sí que s’enrecorda, per tant, queda 
demostrat que aquesta  intervenció  la va  fer. Finalment,  vol que consti perquè 
no s’incorpora el Sr. Secretari. 

La Sra. Batlessa li contesta que el Sr. Secretari hi era quan es va dur a terme la 
votació i es va votar en contra de l’acta amb modificacions. 

El  Sr. Mateu Roig  demana  a  la  Secretària  si  qualsevol  regidor  té  dret  a  que 
consti en acta una intervenció que va fer. 

La Secretària li contesta que el secretari té un criteri per redactar les actes i fer 
un  resum  de  les  intervencions.  A  més,  el  secretari  és  un  professional  i  sap 
redactar una acta. 

El Sr. Mateu Roig  reitera que està demostrat que va  fer aquesta  intervenció  i 
demana que s’afegeixi aquesta rectificació. 

La Sra. Munar demana a la Secretària si es pot tornar a dur a votació aquesta 
acta ja que se va passar a votació i va ser dessestimada. 

La  Secretària  li  respon  que  sí  perquè  el  que  es  va  votar  fou  l’acta  amb 
modificacions i ara es dur a votació l’acta inicial. 

El  Sr.  Riera  afirma  que  a  la  pàgina  16,  on  diu  “demanaria  que  quan  estigui 
liquidat el pressupost de 2004, no sé si serà enguany, l’any que ve o l’altre...”, 
s’afegeixi darrera “me passeu”. 

Es sotmet a votació l’acta de la sessió extraordinària de 21 de març de 2005 i 
s’obté el següent resultat:
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Vots a favor: 8, de la Sra. Batlessa i Srs. Ibáñez  i Martorell (EI), Srs. Negre i 
Sabater (PSIBPSOE), Srs. Mateu Balle i Togores (PSM) i del Sr. Riera (UM). 
Vots en contra: 5, dels Srs. Mateu Roig, Sastre, de Enrique, Munar i Batle (PP). 
Abstencions: cap. 

Per tant, l’acta es aprovada. 

El  Sr.  Mateu  Roig  explica  que  el  seu  grup  ha  votat  en  contra  perquè  s’ha 
produït una manipulació d’actes per part de l’equip de govern i després els fan 
servir per fer informes i desestimar propostes del PP. Diu que s’ha aprovat un 
acta manipulada perquè hi ha  intervencions que està demostrat que es varen 
fer i no s’ha permès que s’incorporessin a l’acta. 

2.  PROPOSTA  DE  LA  COMISSIÓ  ESPECIAL  DE  COMPTES  SOBRE 
L’APROVACIÓ DEFINITIVA DEL PRESSUPOST GENERAL I LA PLANTILLA 
DE PERSONAL PER A L’ANY 2005. 

El Sr. Sabater es remet a la seva intervenció inicial de la Comissió Especial de 
Comptes  on  explicava  el  pressupost  i,  fa  un  resum,  dient  que  el  pressupost 
general  i  plantilla  de  personal  per  a  l’any  2005  es  dur  a  aprovació  definitiva 
perquè  hi  va  haver  al∙legacions  durant  el  termini  d’exposició  pública  que  es 
varen debatre a la Comissió Especial de Comptes. La reclamació es basava en 
dos punts: no posar a disposició del grup del PP tota la documentació requerida 
i  no  tenir  en  compte  la  proposta  de  l’ELM  d’increment  de  la  seva  partida 
pressupostària. Finalment, es remet a la Comissió Especial de Comptes i, per 
tant, estima pertinent rebutjar les al∙legacions. 

La  Sra.  Batlessa  reitera  als  portaveus  dels  grups  polítics  que  cada  un  d’ells 
podrà tenir dues intervencions. 

El Sr. Mateu Roig explica que la reclamació del  PP fa referència a la manca de 
documentació i a l’increment de la transferència a l’ELM. I diu que aquesta és 
una  prova més  de  les manipulacions  de  les  actes,  ja  que  l’informe  jurídic  es 
basa en  l’acta de dia 14 de març de 2005 per a  resoldre  les  reclamacions al 
pressupost general. Diu que ell va presentar les al∙legacions el 10 de juny i  ja 
s’havien fet dos plenaris sobre els pressuposts: el de 21 de març on no es va 
aprovar  i  el  de  9  de  maig.  I  que  el  PP  ja  havia  dit  que  no  hi  havia  tota  la 
documentació, a més, hi ha una intervenció del Sr. Sabater on diu que algunes 
coses sí que es poden enviar. Afegeix que és mentida que només es demanés 
una  certificació,  ja  que  al  darrer  plenari  es  va  repassar  tota  la  documentació 
que  legalment  hi  ha  d’haver  a  l’expedient  i  es  va  constatar  que  faltava 
documentació. 
En quant al segon punt, el Sr. Mateu Roig afirma que no pot ser que diguin que 
no varen dir res respecte la partida de l’ELM ja que varen presentar esmenes. 
El seu grup volia donar una altra oportunitat a l’equip de govern perquè és un 
tema  important  i  afirma  que  les  intervencions  de  l’equip  de  govern  sobre 
Palmanyola es converteixen en paper banyat. 
En referència a les Comissions de Relacions Institucionals,  el Sr. Mateu Roig 
comenta que les formes de les convocatòries no són les adequades. Es varen 
convocar  dues  convocatòries:  una  de  la  Comissió  Especial  de  Comptes  per
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desestimar  les al∙legacions al pressupost i  l’altra de la Comissió de Relacions 
Institucionals amb un punt només per posar un recurs. 

La Sra. Batlessa respon al Sr. Mateu Roig que no és correcte el que ha dit  ja 
que no només hi havia un punt a la Comissió de Relacions Institucionals. 

El  Sr.  Mateu  Roig  afirma  que  l’Equip  de  Govern  no  té  intenció  d’ajudar  a 
Palmanyola,  ja  que  es  va  posar  primer  la  Comissió  Especial  de  Comptes  i 
després la Comissió de Relacions  Institucionals, per  tal de no parlar del  tema 
de la transferència a l’ELM. 

El Sr. Sabater respon al Sr. Mateu Roig que, en relació a la primera part, no hi 
entrarà. En relació a la segona part de l’ELM, manifesta que rebutja el punt en 
base a l’informe jurídic. 

El  Sr.  Mateu  Roig  demana  la  documentació  que  va  demanar  a  la  Comissió 
Especial de Comptes de dia 14 de març de 2005, al Ple de dia 21 de març de 
2005, al Ple de dia 9 de maig de 2005 i per escrit en data 4 de maig de 2005 i 
registre  d’entrada  nº  1212.  També  demana  si  dins  l’expedient  hi  ha  aquesta 
documentació que va demanar. 

La Sra. Batlessa li contesta que no hi és. 

El  Sr.  Mateu  Roig  demana  que  consti  en  acta  que  la  documentació  que  va 
demanar no està a l’expedient i la reclama una vegada més. 

La  Sra.  Batlessa  dóna  compte  de  la  proposta  de  la  Comissió  Especial  de 
Comptes de dia 27 de juny de 2005 que diu: 

APROVACIÓ  DEFINITIVA  PRESSUPOST  GENERAL  I  PLANTILLA  DE 
PERSONAL PER A L’EXERCICI 2005 

El  Ple  de  l’Ajuntament  de  Bunyola,  en  sessió  celebrada  el  dia  9  de maig  de 
2005,  va  aprovar  inicialment  el Pressupost general  i  plantilla  de  personal  per 
l’exercici 2005. 

Sotmès  a    informació  pública  l’esmentat  acord  mitjançant  anunci  publicat  al 
BOIB núm. 80, de 26 de maig de 2005, s’han formulades reclamacions pel grup 
polític municipal del Partit Popular de  l’Ajuntament de Bunyola en data 10 de 
juny de 2005, amb el número de registre d’entrada 1597. 

Vist  l’informe de  l’assessoria  jurídica,  referent  a  les  reclamacions  formulades, 
es proposa l’aprovació del següent acord: 

1r. Resoldre les reclamacions presentades pel grup polític municipal del Partit 
Popular  de  l’Ajuntament  de  Bunyola  en  data  10  de  juny  de  2005,  amb  el 
número  de  registre  d’entrada  1597,  contra  l’aprovació  inicial  del  Pressupost 
general i plantilla de personal de l’Ajuntament de Bunyola per a l’exercici 2005 
adoptat pel Ple d’aquesta Corporació en data de 9 de maig de 2005, en el sentit 
següent:
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Desestimar les reclamacions formulades pel grup polític municipal del Partit 
Popular  de  l’Ajuntament  de  Bunyola  en  data  10  de  juny  de  2005,  amb  el 
número  de  registre  d’entrada  1597,  en  base  a  l’informe  de  l’assessoria 
jurídica, que forma part d’aquest acord. 

2n. Resoltes així les reclamacions presentades, s’acorda amb caràcter 
definitiu, l’aprovació del Pressupost general i plantilla de personal de 
l’Ajuntament de Bunyola per a l’exercici 2005, adoptat pel Ple d’aquesta 
Corporació en data de 9 de maig de 2005, tot i això de conformitat amb el que 
preveu l’article 150 de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, reguladora de les 
hisendes locals. 

3r. Aquest Acord Definitiu d’aprovació del Pressupost general i plantilla de 
personal de l’Ajuntament de Bunyola per a l’exercici 2005, entrarà en vigor dins 
l’exercici a què es refereix, una vegada publicat al BOIB d’acord amb l’article 
150 de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, reguladora de les hisendes locals. 

4rt. Contra el present Acord Definitiu els  interessats podran  interposar recurs 
contenciósadministratiu davant el Tribunal Superior de Justícia de Balears, en 
el  termini  de  dos  mesos  comptats  a  partir  del  dia  següent  al  de  la  seva 
publicació del referit acord en el BOIB. 

Vots  a  favor:  6,  de  la  Sra.  Batlessa,  i  dels  Sr.  Martorell  (EI),    Srs.  Negre  i 
Sabater (PSIBPSOE), i Srs. Mateu Balle i Togores (PSMEN). 
Vots en contra: 3, dels Srs. Munar, Sastre i Batle (PP). 
Abstencions: 1, del Sr. Riera (UM). 

Per tant, la proposta és informada favorablement. 

Es  sotmet  a  votació  la  proposta  de  la  Comissió  Especial  de  Comptes  sobre 
l’aprovació definitiva del pressupost general i la plantilla de personal per a l’any 
2005 i s’obté el següent resultat: 

Vots a favor: 7, de la Sra. Batlessa i Srs. Ibáñez  i Martorell (EI), Srs. Negre i 
Sabater (PSIBPSOE), Srs. Mateu Balle i Togores (PSM). 
Vots en contra: 6, dels Srs. Mateu Roig, Sastre, de Enrique, Munar i Batle (PP) 
i del Sr. Riera (UM). 
Abstencions: cap. 

Per tant, la proposta es aprovada. 

3.  PROPOSTA  DE  LA  COMISSIÓ  ESPECIAL  DE  COMPTES  SOBRE  LA 
MODIFICACIÓ  DE  TARIFES  D’ABASTAMENT  D’AIGUA  POTABLE  DE 
PALMANYOLA  I DE L’ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE LA TAXA 
PER LA PRESTACIÓ DEL SERVEI DE DISTRIBUCIÓ D’AIGUA. 

El Sr. Sabater explica la modificació de l’ordenança fiscal de la taxa d’aigua a 
Bunyola i la modificació de tarifes d’aigua a Palmanyola dient que només s’ha 
aplicat l’IPC interanual des de l’any 1999 i des de l’any 2000, respectivament.
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D’altra banda, el PP va demanar incloure dins aquest expedient l’ordenança en 
vigor  i  ja hi ha dins  l’expedient,  l’acta on es varen aprovar i una  fotocòpia del 
BOIB on es va publicar. 

El  Sr.  Sastre  afirma  que  el  5  de  setembre  de  2000  es  varen  aprovar 
definitivament  les  taxes per Bunyola i que aquestes  tarifes estan en vigor des 
de l’any 1983. Comenta que no hi ha cap informe tècnic ni es parla del dèficit 
pressupostari que hi ha en aquesta matèria. I que, al seu dia, es va presentar 
un estudi amb el dèficit de  l’aigua on  figurava el consum elèctric,  consum de 
clor, personal de servei, aigua d’Emaya, aigua de C’an Grau, manteniment, etc, 
i  a  l’any  1998  donava  un  dèficit  de  9,041 milions  de  pessetes mentre  que  a 
l’any  1999  fou  de  9,85  milions  de  pessetes.  A  més,  hi  havia  més  de  500 
comptadors  que  no  anaven  bé.  També  es  va  comparar  el  cost  de  l’aigua  a 
Bunyola  amb  altres  municipis  com,  per  exemple,  Campanet,  Palma,  Santa 
Maria,  Binissalem  i  el  Consorci  d’aigua  del  Pla  de  Mallorca.  I  hi  ha  unes 
despeses de manteniment que  fan que hi hagi d’haver una quota  fixa. Afirma 
que aquest estudi no és serio ja que les tarifes són de l’any 1983. El servei ha 
de ser rentable i si té superàvit millor.  El Sr. Sastre no està d’acord que, amb 
els  imposts  de  Palmanyola,  es  pagui  el  dèficit  de  l’aigua  de  la  resta  del 
municipi. Per finalitzar, demana si l’Ajuntament de Bunyola s’ha donat d’alta al 
registre de la Comissió d’Aigua. 

La Sra. Batlessa li contesta que està demanat. 

El  Sr.  Sastre  argumenta  que  hi  hauria  de  ser  a  l’expedient  i  que  falten 
documents, per tant, proposa deixarho damunt la taula. 

El Sr. Sabater fa referència a la seva intervenció dins la Comissió Especial de 
Comptes  i  diu  que  aquest  és  un  tema  tributari  que  es  basa  en  la  Llei 
Reguladora de les Hisendes Locals i no és un tema tributari està donat d’alta o 
no a un determinat  registre. Comenta que és una modificació d’una  taxa que 
fou aprovada a data 23 de novembre de 1999 i publicada al BOIB de dia 8 de 
febrer  de  2000,  per  tant,  no  són  preus  de  l’any  1983.  Afirma  que  no  farà 
referència  a  les  actes  de  plenari  perquè  són  públiques  i  els  pot  consultar 
qualsevol  i  tampoc  farà  referència  a  les  votacions  ni  als  comentaris  dels 
informes. Es respecten els acords del Plenari de l’Ajuntament de Bunyola que 
es  varen  aprovar  al  seu  dia  i,  per  tant,  només  es  modifica  en  base  a  l’IPC 
l’ordenança en vigor. 

El Sr. Sastre afirma que la darrera taxa és la de 5 de setembre de 2000 i que, a 
lo millor, s’haurien d’haver aplicat directament les taxes que es varen aprovar i 
no enviarles a la Comissió de Preus, ja que l’Ajuntament és sobirà. I que ell es 
conformaria amb que s’apliquessin les  taxes que es varen aprovar al 2000,  ja 
que  amb  la  proposta  actual  no  es  soluciona  res  ni  econòmicament  ni 
tècnicament  i el manteniment de  la xarxa costa molt de doblers. A més, està 
malament,  ja que en el primer tram allà on diu metre cúbic ha de dir trimestre. 
Per tant, demana que es deixi damunt la taula perquè hi ha errors i perquè no 
hi havia tota la informació. 

El Sr. Mateu demana poder intervenir.
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La Sra. Batlessa li respon que ell ha cedit el seu torn de paraula al Sr. Sastre. 

El  Sr.  Riera  comenta  que  el  seu  grup  entén  que  és  una modificació  puntual 
d’IPC a una ordenança que es va aprovar, per tant, no és una modificació de la 
pròpia ordenança    i  votarà a  favor,  si bé en el primer  tram de  la  taxa d’aigua 
hauria de dir €/trimestre  i no €/m³. També vol aprofitar l’oportunitat per recollir 
l’exposició del Sr. Sastre i diu que sí que creu necessari debatre la situació de 
la  gestió  de  l’aigua  a  Bunyola,  pel  que  proposa  convocar  una  Comissió 
Informativa  per  poder  xerrar  d’aquest  tema.  Defensa  que  es  plantegin 
bonificacions en temes de taxes però també es poden fer estudis sobre: costs, 
Sa Costera, etc. 

El  Sr.  Sabater  reitera  que  no  és  un  modificació  integral  sinó  puntual  ja  que 
només s’incrementa l’IPC. No ha entrat en el tema d’una modificació global de 
la taxa però està d’acord en una unificació global de tarifes al municipi, inclús a 
un  altre  model  de  gestió,  però  pensa  que  no  és  un  tema  d’ara.  Per  acabar, 
proposa  una  modificació  del  primer  tram  de  la  tarifa,  on  diu  m³  ha  de  dir 
trimestre. 

El Sr. Togores afirma que està d’acord amb els Srs. Sabater i Riera, i part de la 
intervenció del Sr. Sastre. Comenta que s’ha de ser un poc autocrític i que ell 
demanaria  quina  demora  hi  havia  abans  en  el  pagament  dels  rebuts.  El  seu 
primer objectiu fou estar actualitzats a principis d’any. D’altra banda, diu que és 
lògic que faci falta una sèrie de comissions per canviar la filosofia de la gestió 
de l’aigua. No s’ha de fer repercutir als ciutadans per errors de l’Administració. 

El Sr. Sastre contesta al Sr. Togores que va entrar de regidor al 99 i que estava 
cansat  de  sentir  parlar  del  problema  de  l’aigua  aquí.  Afortunadament,  per  la 
seva professió, d’aquest  tema n’entén. Al mes d’haver entrat aquí es coneixia 
tota la xarxa. La instal∙lació era molt dolenta i va emprendre una lluita grossa i 
va automatitzar les bombes. 

El Sr. Ibáñez s’absenta de la Sala, essent les 21:25 hores. 

El Sr. Sastre continua dient que anys enrera no es pagava ni el cànon i poc a 
poc  es  va  anar  millorant.  El  cànon  de  cada  vegada  era  més  alt  perquè 
facturaven més  aigua. Afirma que  ell  ha  fet més  en  tema d’aigua que el  que 
s’ha fet en tota la història de Bunyola i que ell va estudiar el dèficit de l’aigua. El 
servei ha de cobrir les despeses però no es pot llevar doblers d’altres coses per 
cobrir  les despeses que haurien de cobrir amb  taxes. Es  refereix al Sr. Riera 
dient que no entén que voti a  favor d’aquesta proposta  i que l’aigua està molt 
barata ja que les tarifes són del 83. Afirma que s’ha de ser valent i canviar les 
coses perquè s’està regalant l’aigua. S’ha de posar una quota fixa per mantenir 
la xarxa. 

El Sr. Mateu Roig demana la paraula per al∙lusions al PP.
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La Sra. Batlessa li contesta que ha cedit la paraula al Sr. Sastre, per tant, és el 
Sr.  Sastre  el  que  ara  actua  com  a  portaveu  i  és  ell  el  que  pot  demanar  la 
paraula. La Sra. Batlessa demana al Sr. Sastre si vol intervenir. 

El Sr. Sastre diu que ell no ha de respondre les al∙lusions al PP. 

El Sr. Mateu Roig torna a demanar la paraula per al∙lusions, i afirma que el Sr. 
Togores  ha  fet  referència  a  la  mala  gestió  de  l’equip  anterior  i  que  no  ha 
delegat el Sr. Sastre la defensa de la mala gestió quan ell era el responsable. 

La Sra. Batlessa  li  reitera que no pot  intervenir  i argumenta que el Sr. Sastre 
també  formava  part  del  seu  equip  de  govern  i  que  li  ha  demanat  si  volia 
intervenir  per  al∙lusions  ja  que  ell  actuava  com  a  portaveu  del  PP  en  aquell 
moment. 

El Sr. Togores comenta que quan es referia a la gestió ha dit que al ciutadà no 
se  li  ha  de  repercutir  la  gestió  de  l’aigua  de  l’Administració,  tant  de  l’actual 
equip de govern com dels anteriors. 

El Sr. Sastre diu que se’ls tracta com si fossin nins a l’escola i proposa deixar 
aquest punt sobre la taula. 

Es somet a votació  la proposta del Sr. Sastre de deixar aquest punt  sobre  la 
taula, i s’obté el següent resultat: 

Vots a favor: 5, dels Srs. Mateu Roig, Sastre, de Enrique, Munar i Batle (PP). 
Vots en contra: 6, de la Sra. Batlessa i Sr. Martorell (EI), Srs. Negre i Sabater 
(PSIBPSOE), Srs. Mateu Balle i Togores (PSM). 
Abstencions: 1, del Sr. Riera (UM). 

Per tant, la proposta no es aprovada. 

La  Sra.  Batlessa  dóna  compte  de  les  propostes  de  la  Comissió  Especial  de 
Comptes de dia 27 de juny de 2005 que diu: 

PROPOSTA  DE  MODIFICACIÓ  DE  TARIFES  D’ABASTAMENT  D’AIGUA 
POTABLE DE PALMANYOLA. 

Vist  l’informe  econòmic  de  data  23  de  juny  de  2005  sobre  l’actualització  de 
tarifes d’abastament d’aigua potable de Palmanyola de l’any 2001 a l’any 2005 
que diu: 

PALMANYOLA 

CONSUMS 

De 0 a 60 m 3  0,508005 eur/m 3 
De 61 a 120 m 3  0,562193 eur/m 3 
Més de 120 m 3  0,921183 eur/m 3
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Quota servei habitatge unifamiliar  3,515398 eur./mes 

Es proposa al Ple de l’Ajuntament de Bunyola l’adopció del següent acord: 

1.  Actualitzar  les  tarifes  d’abastament  d’aigua  potable  al  nucli  urbà  de 
Palmanyola. 

2. Informar del present acord a la Comissió de preus. 

Vots a favor: 6, de la Sra. Batlessa, i del Sr. Martorell (EI),  Srs. Negre i Sabater 
(PSIBPSOE), i Srs. Mateu Balle i Togores (PSMEN). 
Vots en contra: 5, dels Srs. Mateu Roig, Munar, de Enrique, Sastre i Batle (PP). 
Abstencions: 1, del Sr. Riera (UM). 

Per tant, la proposta és informada favorablement. 

PROPOSTA DE MODIFICACIÓ DE L’ORDENANÇA FISCAL REGULADORA 
DE  LA  TAXA  PER  LA  PRESTACIÓ  DEL  SERVEI  DE  DISTRIBUCIÓ 
D’AIGUA. 

Primer.  Aprovar, amb caràcter provisional, i d’acord amb la documentació que 
s’adjunta,  la  modificació  de  l’Ordenança  Fiscal  reguladora  de  la    taxa  per  la 
prestació del servei de distribució d’aigua. 
Segon. Sotmetre l'expedient a la tramitació i la publicitat preceptiva, mitjançant 
la  publicació  d'anuncis  en el  tauler  d'edictes  de  l'Ajuntament  i  en  el BOCAIB, 
per  un  termini  de  30  dies  hàbils.  Durant  aquest  termini,  els  interessats 
conformement  a  l'article  18  de  la  Llei  39/1988,  de  28  de  desembre,  podran 
examinar  l'expedient  i  presentarhi  les  reclamacions  que  tenguin  per 
convenients. 
Tercer.  En  el  cas  que  no  s'hagin  presentat  reclamacions,  conformement  a 
l'art.17.3  de  la  Llei  39/1988,  de  28  de  desembre,  els  acords  anteriors  es 
consideraran aprovats definitivament sense cap més tràmit. 

MODIFICACIÓ DE L’ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE LA TAXA PER 
DISTRIBUCIÓ D'AIGUA 

Article 5è. Quota tributària 

1. La quota tributària resultarà de la aplicació de la següent tarifa: 

a) Quota variable:
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Tram primer, fins a 12 m3             2,253363 eur/m 3 

Tram segon, de 12 a 58 m3          0,098278 eur/m 3 

Tram tercer, de 58 a 88 m3          0,140396 eur/m 3 

Tram quart, de 88 a148 m3  0,210595 eur/m 3 

Tram cinquè, més de 148 m3  0,315891 eur/m 3 

b) Quota de servei: 

0,021059 eur./trimestre per comptador. 

c) Drets de connexió 

La  llicència  de  connexió  per  vivenda,  finca  o  local,  queda  establerta  en 
140,396428 eur. (amb independència que sigui o no de nova instal∙lació). 

La llicència de connexió a l’extraradi queda establerta en  70,198213 eur. 

Vots a favor: 6, de la Sra. Batlessa, i del Sr. Martorell (EI),  Srs. Negre i Sabater 
(PSIBPSOE), i Srs. Mateu Balle i Togores (PSMEN). 
Vots en contra: 5, dels Srs. Mateu Roig, Munar, de Enrique, Sastre i Batle (PP). 
Abstencions: 1, del Sr. Riera (UM). 

Per tant, la proposta és informada favorablement. 

Es  sotmet  a  votació  la  proposta  de  la  Comissió  Especial  de  Comptes  sobre 
l’ordenança fiscal reguladora de la taxa per la prestació del servei de distribució 
d’aigua, modificant el primer tram, on diu m³ ha de dir trimestre. 

MODIFICACIÓ DE L’ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE LA TAXA PER 
DISTRIBUCIÓ D'AIGUA 

Article 5è. Quota tributària 

1. La quota tributària resultarà de la aplicació de la següent tarifa: 

a) Quota variable: 

Tram primer, fins a 12 m3             2,253363 eur/trimestre 

Tram segon, de 12 a 58 m3          0,098278 eur/m 3 

Tram tercer, de 58 a 88 m3          0,140396 eur/m 3 

Tram quart, de 88 a148 m3  0,210595 eur/m 3
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Tram cinquè, més de 148 m3  0,315891 eur/m 3 

b) Quota de servei: 

0,021059 eur./trimestre per comptador. 

c) Drets de connexió 

La  llicència  de  connexió  per  vivenda,  finca  o  local,  queda  establerta  en 
140,396428 eur. (amb independència que sigui o no de nova instal∙lació). 

La llicència de connexió a l’extraradi queda establerta en  70,198213 eur. 

I s’obté el següent resultat: 

Vots  a  favor:  7,  de  la  Sra.  Batlessa  i  Sr. Martorell  (EI),  Srs.  Negre  i  Sabater 
(PSIBPSOE), Srs. Mateu Balle i Togores (PSM) i del Sr. Riera (UM). 
Vots en contra: 5, dels Srs. Mateu Roig, Sastre, de Enrique, Munar i Batle (PP). 
Abstencions: cap. 

Per tant, la proposta es aprovada. 

Es sotmet a votació la proposta de la Comissió Especial de Comptes sobre la 
modificació de  tarifes d’abastament d’aigua potable de Palmanyola,  i s’obté el 
següent resultat: 

Vots  a  favor:  7,  de  la  Sra.  Batlessa  i  Sr. Martorell  (EI),  Srs.  Negre  i  Sabater 
(PSIBPSOE), Srs. Mateu Balle i Togores (PSM) i del Sr. Riera (UM). 
Vots en contra: 5, dels Srs. Mateu Roig, Sastre, de Enrique, Munar i Batle (PP). 
Abstencions: cap. 

Per tant, la proposta es aprovada. 

4.  PROPOSTA  DE  LA  COMISSIÓ  INFORMATIVA  GENERAL  SOBRE 
L’APROVACIÓ  DEFINITIVA  DE  LA  MODIFICACIÓ  DE  L’ESTUDI  DE 
DETALL DE LA PARCEL∙LA E21 DE LA URBANITZACIÓ SA COMA. 

La  Sra.  Batlessa  dóna  compte  de  la  proposta  de  la  Comissió  Informativa 
General de dia 27 de juny de 2005 que diu: 

APROVACIÓ DEFINITIVA DE LA MODIFICACIÓ DE L’ESTUDI DE DETALL 
DE LA PARCEL∙LA E21 DE LA URBANITZACIÓ SA COMA 

Vista l’aprovació inicial de la modificació de l’Estudi de Detall de l’Ordenació de 
Volums  de  la  Parcel∙la  E21  de  la  Urbanització  Sa  ComaEs  Puig  Verd  que 
afecta  a  les  parcel∙les E21.5  i E21.7,  redactat  per  l’Arquitecte  Jaime Brunet 
Comas,  de  conformitat  amb  l’establert  a  l’article  41 del  Text Refós  de  la  Llei 
sobre Règim Jurídic del Sòl  i Ordenació Urbana  (RD 1346/1976 de 9 d’abril), 
per Decret de Batlia de data 6 de febrer de 2002.



12 

Vist l’Informe de l’Assessoria Jurídica de data 21 d’abril de 2005 que diu: 

“Desprès  d’haverse  publicat  al  BOIB,  al  diari  i  notificat  personalment  als 
propietaris  afectats  l’aprovació  inicial  de  la  modificació  de  l’estudi  de  detall 
d’ordenació de volums de la parcel∙la E21 de la Urbanització Sa ComaEs Puig 
Verd, que afecta a  les parcel∙les E21.5  i E21.7  i no haventse presentat cap 
al∙legació d’acord el que disposa l’article 140.5 del Reglament de Planejament 
Urbanístic, el Ple de l’Ajuntament ha d’aprovar definitivament l’estudi de detall, i 
publicar  posteriorment  aquest  acord  al  BOIB  i  donar  compte  al  Consell  de 
Mallorca de l’acord d’aprovació.” 

Es proposa al Ple de l’Ajuntament de Bunyola l’adopció del següent acord: 

1.  Aprovar  definitivament  la  modificació  de  l’estudi  de  detall  d’ordenació  de 
volums  de  la  parcel∙la  E21  de  la  Urbanització  Sa  ComaEs  Puig  Verd,  que 
afecta a les parcel∙les E21.5 i E21.7, aprovat inicialment per Decret de Batlia 
de data 6 de febrer de 2002. 

2. Publicar l’acord d’aprovació definitiva al BOIB i donar compte al Consell de 
Mallorca d’aquest acord. 

Vots a  favor: 12, de  la Sra. Batlessa  i Sr. Martorell  (EI), Srs. Negre  i Sabater 
(PSIBPSOE), Srs. Mateu Balle i Togores (PSM), del Sr. Riera (UM) i dels Srs. 
Mateu Roig, Sastre, de Enrique, Munar i Batle (PP). 
Vots en contra: cap. 
Abstencions: cap. 

Per tant, la proposta és informada favorablement per unanimitat. 

Es  sotmet  a  votació  la  proposta  de  la  Comissió  Informativa  general  sobre 
l’aprovació definitiva de la modificació de l’estudi de detall de la parcel∙la E21 
de la Urbanització Sa Coma, i s’obté el següent resultat: 

Vots a  favor: 12, de  la Sra. Batlessa  i Sr. Martorell  (EI), Srs. Negre  i Sabater 
(PSIBPSOE), Srs. Mateu Balle i Togores (PSM), del Sr. Riera (UM) i dels Srs. 
Mateu Roig, Sastre, de Enrique, Munar i Batle (PP). 
Vots en contra: cap. 
Abstencions: cap. 

Per tant, la proposta es aprovada per unanimitat. 

5.  PROPOSTA  DE  LA  COMISSIÓ  INFORMATIVA  GENERAL  SOBRE 
L’APROVACIÓ  INICIAL  DE  L’ORDENANÇA  MUNICIPAL  D’ANIMALS  DE 
COMPANYIA. 

El Sr. Togores explica que aquesta ordenança s’ha fet perquè és un poble amb 
molta sensibilitat i hi ha una problemàtica amb els moixos, malgrat que ell no li 
agraden  les  ordenances.  Aquesta  ordenança  possibilitarà  prendre  accions 
mitjançant convenis. D’altra banda, comenta que a la Comissió  Informativa es 
feren propostes sobre aquest tema per part del Sr. Mateu Roig, Sr. Riera i Sra.



13 

Munar i que han estat acceptades. Respecte a les propostes de la Sra. Munar, 
comenta  que  es  va  quedar  que  li  remetria  la  proposta  per  correu  electrònic 
abans de dijous i que li va arribar divendres. Explica que la única proposta que 
falta  és  la  modificació  de  l’article  17  ja  que  hi  ha  una  contradicció  entre  els 
articles  17  i  27  que  es  refereixen  a  la  prohibició  d’entrada  d’animals  a  les 
piscines municipals. Per tant, proposa suprimir la frase “durant la temporada de 
banys” de l’article 17 i així s’accepten totes les propostes de rectificacions fetes 
pels altres grups. 

El  Sr.  Mateu  diu  que  no  va  poder  venir  a  la  Comissió  Informativa  General  i 
cedeix la paraula a la Sra. Munar. 

La Sra. Munar afirma que va fer al∙legacions a l’ordenança verbalment durant la 
Comissió Informativa General i posteriorment ho va fer per escrit. Ella va venir 
el dijous a veure l’expedient i va veure que faltava una modificació, però no ho 
va enviar  tard. Ella va dir que hi havia una contradicció  jurídica entre animals 
vagabunds i abandonats i que també era contradictori que a un article posava 
que  es  sancionava  sempre  a  les  piscines  municipals  i  a  l’altra  només  en 
temporada de bany. Diu que l’ordenança estava plena de contradiccions i que 
era una “xapuza”. Finalment, agraeix que s’hagin fet les rectificacions que ella 
va demanar perquè gràcies a això, s’ha millorat l’ordenança. 

El Sr. Togores afirma que 25 dies abans de durho a  la Comissió  Informativa 
General va enviar l’ordenança al seu grup per a que poguessin col∙laborar i no 
li varen dir res. Diu que hauria d’haver rebut els suggeriments abans però els 
ha acceptat de bon grau després. 

La  Sra.  Munar  comenta  que  les  Comissions  Informatives  són  per  deliberar  i 
dictaminar  i,  per  això,  va  dur  la  feina  feta  aquell  dia,  en  el  moment  que 
corresponia. 

El Sr. Mateu Roig demana la paraula per al∙lusions. 

La Sra. Batlessa li contesta que ell ha cedit el seu torn a la Sra. Munar però que 
li deixa intervenir. 

El Sr. Mateu Roig diu que no considera com a gràcia el fet que li deixi intervenir 
aquí.  Manifesta  el  seu  agraïment  al  Sr.  Togores  per  la  tramitació  d’aquest 
expedient ja que el PP ha col∙laborat amb l’ordenança. Comenta que és veritat 
que la Sra. Munar va  fer  rectificacions de paraula però el PP demostra el seu 
interès en col∙laborar  i  lamenta que amb altres  temes no s’hagi  fet el mateix, 
com, per exemple, amb els pressuposts. Per tant, votarà a favor. 

El Sr. Togores demana la paraula per al∙lusions  i comenta que vol agrair a la 
Sra. Munar les seves paraules per les imperfeccions que hi havia però només 
hi  ha  havia  imperfeccions  a  pocs  articles  de  cinquanta,  per  tant,  no  és  una 
“xapuza”. 

La Sra. Munar  diu  que  hi havia manca  d’estudi  complet  i que  hi  havia  errors 
evidents, que publicats no donarien una bona imatge de Bunyola.
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La  Sra.  Batlessa  dóna  compte  de  la  proposta  de  la  Comissió  Informativa 
General de dia 27 de juny de 2005 que diu: 

APROVACIÓ  INICIAL  DE  L’ORDENANÇA  MUNICIPAL  D’ANIMALS  DE 
COMPANYIA 
Primer.  Aprovar inicialment l’Ordenança Municipal d’animals de companyia de 
l’Ajuntament de Bunyola. 
Segon. Sotmetre l’expedient a la publicitat preceptiva, mitjançant la publicació 
d'anuncis en el tauler d'edictes de l'Ajuntament i en el BOIB, per un termini de 
30 dies hàbils. Durant aquest termini, els interessats conformement l’establert a 
l'article  49.b)    de  la  Llei  7/1985,  de  2  d’abril,  podran  examinar  l'expedient  i 
presentarhi les reclamacions i suggeriments que creguin oportuns. 
Tercer. En el cas que no s'hagin presentat reclamacions, conformement a l'art. 
49.c)  de la Llei 7/1985, s’entendrà definitivament adoptat l’acord fins aleshores 
provisional. 

Vots a favor: 7, de la Sra. Batlessa, i del Sr. Martorell (EI),  Srs. Negre i Sabater 
(PSIBPSOE), Srs. Mateu Balle i Togores (PSMEN) i del Sr. Riera (UM). 
Vots en contra: cap. 
Abstencions: 5, dels Srs. Mateu Roig, Munar, de Enrique, Sastre i Batle (PP). 

Per tant, la proposta és informada favorablement. 

Es  sotmet  a  votació  la  proposta  de  la  Comissió  Informativa  general  sobre 
l’aprovació inicial de l’ordenança municipal d’animals de companyia, i s’obté el 
següent resultat: 

Vots a  favor: 12, de  la Sra. Batlessa  i Sr. Martorell  (EI), Srs. Negre  i Sabater 
(PSIBPSOE), Srs. Mateu Balle i Togores (PSM), del Sr. Riera (UM) i dels Srs. 
Mateu Roig, Sastre, de Enrique, Munar i Batle (PP). 
Vots en contra: cap. 
Abstencions: cap. 

Per tant, la proposta es aprovada per unanimitat. 

6.  DONAR  COMPTE  DEL  NOMENAMENT  DE  LA  SRA.  MARIA  DEL  MAR 
GUAL BIGAS COM A SECRETÀRIAINTERVENTORA DE L’AJUNTAMENT 
DE BUNYOLA. 

La Sra. Batlessa dona compte del nomenament de la Sra. Maria del Mar Gual 
Bigas com a secretàriainterventora de l’Ajuntament. Dóna el seu agraïment a 
l’anterior secretari, el Sr. Francisco Sabater Mulet,  i  li  desitja que  li  vagi bé a 
l’Ajuntament de Sencelles. Després dóna la benvinguda a la nova secretària.
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7.  DONAR  COMPTE  DELS  DECRETS  DE  BATLIA  NÚMS.  17/2005  AL 
24/2005, AMBDÓS INCLOSOS. 

La  Sra.  Batlessa  dóna  compte  dels  Decrets  de  Batlia  núms.  17/2005  al 
24/2005, ambdós inclosos, còpia dels quals ha estat tramesa juntament amb la 
convocatòria de la present sessió. 

8. MOCIONS. 

No se’n formulen. 

9. PRECS I PREGUNTES. 

No se’n formulen. 

En aquest moment, essent  les 22:05 hores,  la Sra. Batlessa aixeca la sessió, 
de la qual s’estén la present acta i jo com a Secretària, en don fe. 

Bunyola, 4 de juliol de 2005 

La Batlessa,  La Secretària, 

Maria Cabot Payeras  Maria del Mar Gual Bigas


